
PvdA: Algemene Beschouwing begroting 2020

Wij zien enkele positieve maatregelen in deze begroting, zoals de verhoging van het re-
integratiebudget, waarmee je meer mensen kunt helpen werk te vinden, en meer 
aandacht voor de zorg rond verwarde personen in de wijken. Maar ik ben óók 
teleurgesteld: Het is veel te makkelijk om direct naar een forse OZB-verhoging te 
grijpen. In een totale begroting van ruim 33 miljoen moet toch wat ruimte gevonden 
kunnen worden? 

Andere preventieve maatregelen, die nog ter discussie staan, zoals clientondersteuning 
en uitbreiding dagopvang, moeten wat de PvdA betreft ook doorgaan: Goede 
cliëntondersteuning heeft een preventieve werking op de kwalitatieve uitwerking van een 
aanvraag en voorkomt klachtenprocedures achteraf. En uitbreiding van de dagopvang 
voor licht-dementerende ouderen draagt bij aan hun welzijn én helpt om overbelasting 
van mantelzorgers te voorkomen. Het is voor ouderen fijner om zo lang mogelijk in hun 
vertrouwde omgeving te kunnen blijven wonen. Gewoon doen dus! We hebben een 
amendement met die strekking voorbereid en willen deze dan ook indienen. Ook wil de 
PvdA dat kunst- en cultuurbeleid en met name cultuureducatie in de begroting 
opgenomen worden. Daar is ook een amendement voorbereid om in te dienen.

De dekking moet komen uit het voordeel van de septembercirculaire. De voorgestelde 
bestemming om deze op te nemen als reservering post onvoorzien willen wij dan ook 
wijzigen.

Positief resultaat van de septembercirculaire moet ingezet worden voor de genoemde 
beleidstoevoegingen: cliëntondersteuning / opleiding, uitbreiding dagopvang en kunst- 
en cultuureducatie. Het resterende bedrag moet ingezet worden om de OZB minder te 
laten stijgen dan de voorgestelde 7,5%. Daartoe is ook een amendement voorbereid om 
in te dienen. 

Wonen 

De PvdA blijft zich ook hard maken voor de realisatie van betaalbare woningen: We 
moeten dan ook serieus aan de weg timmeren voor tijdelijke woningen. Maak gebruik 
van de kennis en ervaringen binnen het samenwerkingsverband Stedelijk Gebied 
Eindhoven. Doelgroepen die nu knel zitten, kun je daarmee helpen, zoals starters en 
mensen die door omstandigheden snel woonruimte nodig hebben. Een andere doelgroep 
waar de PvdA al heel lang aandacht voor vraagt zijn de ouderen die een plek in een 
verpleeghuis nodig hebben en daarvoor nu alleen buiten Waalre terecht kunnen. Al jaren 
horen we: ‘Misschien ligt er eind dit jaar een goed plan.’ De PvdA wil daar niet langer op 
wachten. We kunnen ook ruimte bieden aan particulier initiatief.

Duurzaamheid

Naar continuïteit van duurzaamheidbeleid zocht ik in de begroting tevergeefs: Alle inzet 
gaat naar de regionale energietransitie. Maar daar kun je het niet mee afdoen. Als 
gemeente moet je zelf het voortouw nemen, actief zijn en je inwoners inspireren en 
stimuleren. Minder restafval voor minder verbrandingskosten, dat is een concreet doel 
van de PvdA voor het komende jaar: Wij willen in het nieuwe afvalbeleid ook weer 
inzetten op afvalscheiding en hoogfrequent inzamelen. Hoe het dan precies wordt 
opgehaald is voor ons minder belangrijk. De PvdA wil niet al te veel vooraf 
dichttimmeren: Onze inwoners zijn over dit onderwerp nog niet eens gehoord. Wij willen 
dat zij écht ruimte krijgen om hun ideeën in te brengen.



Tenslotte

De bestuurskracht met de samenwerking tussen college en raad laat te wensen over. 
Daarom spreek ik met klem de hoop uit dat in de komende periode daadkrachtig gewerkt 
gaat worden aan de invulling van een betere samenwerking tussen college en raad en 
binnen de raad zelf. Aan de PvdA zal dat niet liggen, zoals wij steeds constructief en 
verbindend opereren.


